
Rijeka Bijelava u BiH nestaje zbog male hidroelektrane

Veliki broj dopisa je upućen direktno na ruke gospodinu Mašiću, načelniku opštine Foča,
ispred NGG “Sačuvajmo rijeke Foče”, UG “Bjelava”, lično mještana i ni jedan jedini odgovor
do sada nije stigao. Načelnik se potpuno oglušio na sve apele i zabrinutost građana Foče
zbog nastavka uništavanja rijeka  je u potpunosti opravdana.  Do sada nisu dobili ni jedan
odgovor na svoje upite od strane lokalne uprave.
Načelnik Opštine Foča je 2017. godine dao pozitivno mišljenje na saglasnosti za izgradnju
mHE Bjelava i Mala Bjelava, iako je Mišljenje Opštine i PViK “Izvor” iz 2016.godine nije bilo
pozitivno. Građani okupljeni oko udruženja ‘’Sačuvajmo rijeke Foče’’ navode kako nikada
nisu dobili odgovor na osnovu čega i kojih analiza je mišljenje Načelnika iz 2017. godine
pozitivno.
‘’Činjenica da nas nije udostojio bar jednog odgovora dovoljno govori da Načelnik prećutno
odobrava sve radnje i ne obazire se na brojne apele građana Foče’’, navodi se na stranici
udruženja Sačuvajmo rijeke Foče.
Zabrinuti građani se s pravom pitaju čije interese zastupa načelnik, javne ili pojedinaca?
‘’Do sada su svi apeli i dopisi upućeni općini ignorisani. Time ovakvi postupci samo
produbljuju naše sumnje i strahove da je dao saglasnost za uništavanje rijeke Bjelave,
saglasnost da se uništava naše najveće prirodno bogatstvo, naše rijeke!Saglasnost za lični
interes pojedinca, protiv zajedničkog interesa svih građana Foče! Saglasnost za profit i
bogaćenje pojedinca, a oduzimanje prava na život i opstanak mještanima u slivu rijeke
Bjelave! I na kraju oduzeo građansko pravo izbora, argumenata, mišljenja potpisnicima
peticije i svim građanima Foče koji su protiv izgradnje MHE’’, navode građani.
Izvještaji republičkih inspekcija pokazuju brojne nepravilnosti u toku “pripreme za geološka
istraživanja” a trenutno se radovi izvode duž vodotoka Velika Bjelava, bez koncesije, izvan
oblasti obuhvaćenih projektom geoloških istraživanja, bez građevinske dozvole i bez vodne
saglasnosti.
U toku je uništavanje i trećeg vodotoka, a lokalne vlasti na čelu sa Načelnikom i dalje ćute i
prećutno odobravaju sve to.
Građani su opravdano zabrinuti zbog svega do sada urađenog,  i pitaju se  koje su garancije
da vodovod nije ugrožen?
Dalje, postavlja se pitanje kako to da opštinski inspektori u svom izvještaju navode da nije
bilo radova u koritu rijeke Bjelave, a republička inspekcija navodi brojna izmještanja korita
rijeke, zatrpavanje starog  korita i promjena u ekosistemu vodotoka Bjelava.
Ponosni smo što postoje i oni građani koji vole svoje rijeke, svoje šume, svoju zemlju, što
žele da nešto ostave iza sebe svojim potomcima….a stidimo se onih koji postoje radi plata
koje primaju na funkcijama, radi paušala zbog kojih sjede u odborničkim klupama i ne štite
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interese građana i ignorišu njihova mišljenja i potrebe!-navodi se na stranici.
Građani okupljeni oko udruženja Sačuvajmo rijeke Foče naglašavaju da su sve aktivnosti 
isključivo usmjerene u očuvanje rijeka i prirodnog bogatstva  Opštine, bez bilo kakvih
pozicionih ili opozicionih političkih konotacija!
Na lokalnoj vlasti je da dokaže da naša opština ne funkcioniše po principu rada mini
hidroleketrana – Rad bez posade sa daljinskim upravljanjem, navodi se na stranici UG
Sačuvajmo rijeke Foče.
Izvor: voda.ekoakcija.org
 
 
 


